

Jenis Akhbar : Kosmo
Tarikh : 04/06/2024
Edisi / Muka Surat : Nasional / 14
Tajuk : Bantu kebun komuniti



ABDUL FATTAH (dua dari kanan) dan Balasundramanian (kiri) melihat kolam ternakan ikan di Kobuniti Agro Park, Shah Alam semalam.

Projek koperasi tingkat keterjaminan makanan

Bantu kebun komuniti

Oleh ISKANDAR SHAH MOHAMED

SHAH ALAM – Kerajaan disaran menyalurkan bantuan kepada koperasi yang mahu membina kebun komuniti dalam bandar bagi memastikan keterjaminan makanan di negara ini.

Pelaksanaan konsep kebun di atas tanah kosong itu dianggap efektif kerana menawarkan jualan harga ladang kepada masyarakat sekali gus mengurangkan pengimportan dari luar negara.

Presiden Angkatan Koperasi Kebangsaan Malaysia Berhad, Datuk Seri Dr. Abdul Fattah Abdullah berkata, institusi koperasi bagaimanapun berdepan kesukaran mengenai kemudahan infrastruktur bagi membina kebun

tersebut.

Katanya, kemudahan itu melibatkan pembinaan besi kerangka dan penggunaan teknologi baharu seperti dron, kawalan suhu serta baja nano.

"Kesemua kemudahan meliputi sistem teknologi *Internet of Things* itu memerlukan kos yang mahal dan agak tinggi.

"Justeru, kerajaan diminta mempertimbangkan bantuan kepada koperasi yang sukar membina kebun itu pada peringkat awal pengoperasiannya," katanya.

Terdahulu, beliau dan Pengarah Serantau Ikatan Koperasi Antarabangsa Asia dan Pasifik, Balasundramanian Iyer meninjau Koperasi Kebuniti Selangor Berhad (Kobuniti) Agro Park di

sini semalam.

Kebun komuniti yang dibina sejak 2020 di atas tanah seluas tujuh hektar itu melibatkan tanaman sayuran, buah-buahan dan ternakan ikan.

Tambah Abdul Fattah, Kobuniti menjadi satu-satunya koperasi yang menggunakan model 'pilih, petik dan bayar' kepada penduduk kawasan bandar.

"Inisiatif itu bukan saja membantu pengguna mendapatkan bahan yang segar malah membelinya dengan harga lebih murah berbanding pasaran sedia ada.

"Selain mengurangkan beban kos sara hidup, kebergantungan import luar negara sehingga bilion ringgit dapat dikurangkan pada masa depan," ujarnya.

Perustakaan Koperasi
Malaysia ANCKASA